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[Minister en for offentlige arbajder.] 
bindelse med en beslutning om tidspunktet 
for påbegyndelse af arbejderne på Saltholm 
må være forsynet med nærmere oplysninger 
om den faste forbindelse over Store-Bælt 
specielt vedrørende det trafikale behov, an- 
lægstid og anlægssum end dem, der nu er til 
rådighed. Et  sådant materiale vil blive til- 
vej e bragt til ,næste samling. 

Den omstændighed, at der således fortsat 
hersker usikkerhed med hensyn til tidspunk- 
tet for anlæg af lufthavnen på Saltholm og 
trafikkens overflytning hertil, har - ,  ,ikke 
mindst, på baggrund af den lange årrække, 
hvor denne sag,, som jeg har redegjort for 
indledningsvis, har været under behandling 
홢 i vide kredse skabt tvivl om, hvorvidt det 
nu også er alvor med loven af 30. april 1969 
om en lufthavn på Saltholm. Ikke blot af 
miljømæssige grunde, som jeg har været 
inde på, men også af planlægningsmæssige 
årsager 홢 der skal inden så længe 'tages stil- 
ling til den nye egnsplan for hele hovedstads- 
regionen, og for den stillingtagen er en af- 
klaring af lufthavnsspørgsmå,let en helt af- 
gørende forudsætning 홢 er det nødvendigt 
at få slået fast, at der ikke bliver tale om en 
fortsat udbygning af i Kastrup lufthavn. 
Som følge af den meget store betydning, re- 
geringen tillægger disse forhold, har man ; 
fundet det nødvendigt i denne I samling at 홢 
lade folketinget tage stilling til spørgsmålet : 
om fastlæggelse af grænsen, for, Kastrups 
udbygning. 홢; ; 

Lovforslagets gennemførelse betyder, at 
der hverken af det offentlige eller af private 
kan iværksættes nye bygge- og' anlægsar- 
bejder i Kastrup, når de igangværende ar- 
bejder er afsluttet, uden folketingets med- 
virken; : , 홢 

Idet jeg'i ø v r i g t  henviser til lovforslagets 
bemærkninger, skal jeg anbefale forslaget 
til det høje tings hurtige og ,velvillige be- 
handling. 홢 

Den første sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
økonomi- og markedsministeren af Ivar Nør- 
gaard m. fl. 

(Forespørgslen (nr. VII) findes i tidenden 
sp. 6324). 

Formanden: i Hvis ingen gør indsigelse 
mod fremme af denne forespørgsel, betrag- 
ter jeg tingets: samtykke dertil som givet. 
(Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ar- 
bejderbeskyttelse i Grønland. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
125) findes i tidenden sp. 6196). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

, Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 130 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet st?btsministereii. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
udbyttebegnensning m. v. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
157) findes i tidenden, sp. 6206). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med /(8 stemmer mod 9; 48 medlem- 
mer tilkendegav, at de hverken stemte for 
eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

. Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om hai%delshøjskoler. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
144) findes i tidenden sp. 6225). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 136 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
fremme af byggeriets udvikling. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
115) findes i tidenden sp. 6248). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. : 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 134 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om realkreditinstitutter. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
158) findes i tidenden sp. 6254). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 133 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
I stillet statsministeren. 

Der er i udvalgets betænkning over denne 
sag gjort indstilling om., at udvalget vedbli- 
ver at bestå til samlingens slutning. Hvis 
ingen gør indsigelse herimod, vil jeg be- 
tragte det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om regi- 
streringsafgift af motorkøretøjer m. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
107) findes "i tidenden sp. 354-2, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 1601). 

Der var stillet 17 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der stillet føl- 
gende ændringsforslag: 

Af Sigsgaard og Kjær Rasmussen: 

Til § 17. 
Stk. 2 ophæves. 

Bemærkn inger .  
Efter nugældende lov gives mod sikker- 

hed op til 4 måneders kredit for indbeta- 
ling af afgift fra forhandlere. 

Dette er i lovforslaget ændret til 3 må- 
neder ud over den måneds kredit, der er i, 
at man skal betale senest den 20. i måne- 
den efter registreringsmåneden. 

Som anføtt under lovforslagets h  be- 
handling gives der herved en helt urimelig 
rentefri kredit. 

Foruden det urimelige i, at staten rente- 
frit er med til at finansiere afbetalingssal- 
get  for bi-ler, betyder det, specielt i ham- 
stringssituationer og i perioder med øget 
salg, at staten er med til at finansiere en 
forbrugsudvidelse på kredit, medens man 
samtidig på andre områder forsøger at ram- 
me det private forbrug. 

Bestemmelsen må altså ud fra et forde- 
lingspolitisk, finanspolitisk og pengepolitisk 
synspunkt anses for at være helt urimelig. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. 


